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Zápis č. 2/2021-2022 z porady vedoucích kateder a ústavů 
dne 19. 10. 2021, 12.00 h, prezenčně 

 
Přítomni: kolegium, vedoucí kateder a ústavů, garanti 
Omluveni: doc. Skulová, doc. Mrkývka, doc. Havlan, dr. Kliková (15 min), doc. Ronovská, 
doc. Koukal 
 
19. 10. 2021 
Program zasedání: 

1. Průběh podzimního semestru 2021 
2. Studenti se specifickými nároky 
3. Hodnocení vědy + DSP 
4. Videa s pamětníky 
5. Různé 

Děkan úvodem přivítal přítomné, zvláště Mgr. Kateřinu Chudovou, novou vedoucí Centra 
jazykového vzdělávání, dále nově jmenované vedoucí kateder/ústavů, doc. Kosaře, doc. 
Skulovou, doc. Křepelku, dr. Šipulovou. 

1. Průběh podzimního semestru 2021 

Děkan komentoval průběh výuky, sdělil, že výuka probíhá prezenčně, v prvním až třetím 
semestru formou uzavřených skupin. Zmínil, že v posledních dnech došlo jedenkrát k převodu 
výuky do on-line režimu u uzavřené skupiny, neboť se vyskytl pozitivní případ na Covid-19. 
Informoval, že studenti se chovají aktivně, vkládají hlášení o pozitivním testu do ISu, informují 
vyučující i studenty ze své skupiny. Děkan ocenil zodpovědný přístup. Avizoval, že všichni 
studenti obdrží od studijních proděkanů doporučující email, který bude obsahovat důraz na 
respirátory, testování a doporučení očkování. Studenti budou upozorněni, že MU je těsně před 
zeleným zabarvením semaforu, což znamená povinné respirátory ve výuce. Proděkanka 
Jurníková připomněla možnosti bezplatného testování jak pro studenty, tak pro vyučující. 
Apelovala také na vytvoření bezpečného prostředí, důsledné dodržování pokynu rektora, tzn. 
zákazu vstupu do budovy s příznaky virového onemocnění. Ubezpečila, že studenti jsou 
v těchto případech omlouváni, mohou dostávat po domluvě s vyučujícím náhradní plnění.  
Snaha vedení fakulty je ponechat prezenční výuku co nejdéle. Přislíbila pomoc všech 
studijních proděkanů i vedoucího studijního oddělení pro jakékoliv dotazy a problémy. 
V případě onemocnění vyučujícího platí rovněž zákaz vstupu v případě příznaků virového 
onemocnění. Vyučující má možnost, po konzultaci s příslušným proděkanem, převést výuku 
do online podoby. Tato varianta je možná u všech studijních programů. 
Proděkan Sehnálek uvedl, že u Bc. a Nmgr. programů nejsou problémy tak významné, 
požádal vyučující, aby u předmětů, kde je možné provést předmět prezenčně i s přenosem, 
aby tuto možnost ponechali a zařízení nevypínali.  
Na dotaz, zda jsou studenti schopni zvládnout převedení do online výuky v případě náhlého 
onemocnění vyučujícího, děkan odpověděl, že je to pro studenty obtížné, ale zvládnou to. 
Pokud je učebna prázdná, dá se pustit výuka na plátno. Proděkan Sehnálek připomněl, že 
fakulta zakoupila dvě mobilní zařízení pro hybridní výuku, která je možné v těchto případech 
využít.  
 
2. Studenti se specifickými nároky 
 
Děkan informoval o společné schůzce vedení PrF a zástupců střediska Teiresiás, které 
zajišťuje pomoc studentům Masarykovy univerzity se specifickými nároky. Tito studenti mají 
v informačním systému MU příznak a děkan požádal vyučující, aby si příznaku všímali a 
respektovali úpravu podmínek u těchto studentů, zejména upozornil vyučující na přizpůsobení 



Stránka 2 z 3 

 

se při přednášce, semináři i zkoušce. Informoval dále, že u zkoušky mají studenti se 
specifickými nároky možnost výběru, mohou využít pro vykonání zkoušky středisko Teiresiás 
nebo zůstat na fakultě. Požádal vedoucí o předání informací všem vyučujícím i garantům. 
Proděkanka Jurníková poskytla kontakt na středisko, konkrétně na Mgr. Hulíkovou, se kterou 
je možné podmínky zkoušky, případně jiné postupy, projednat. Dále proděkanka zmínila, že 
v brzké době bude k dispozici e-kurz k této problematice, který bude určen především pro 
začínající pedagogy i další zájemce. V závěru děkan apeloval na citlivý přístup k této 
problematice. 
 
3. Hodnocení vědy + DSP 
 
Děkan informoval, že bude probíhat hodnocení vědy a DSP, což bude i v budoucnosti 
pravidelně se opakující proces, který je nutné zajistit. Uvedl, že v brzké době bychom měli 
obdržet podklady a údaje z rektorátu. Děkan se vyjádřil, že doufá, že proces nezatíží příliš 
vedoucí kateder/ústavů, zátěž půjde spíše na garanty. Informoval, že vedení fakulty plánuje, 
výhradně pro proces hodnocení, spojení kateder do hodnocených klastrů, aby došlo ke snížení 
administrativní zátěže a hodnocení nemusela zpracovat každá katedra či ústav samostatně. 
Dále přítomné vedoucí požádal, aby si prošli pracovní materiál k reakreditaci PhD programů, 
který obdrželi od proděkana Šilhána. Krátce shrnul základní body tohoto dokumentu.   
 
V další části tohoto bodu se děkan věnoval informaci z porady rektora týkající se publikační 
výkonnosti HS v čase u publikací typu SSH, kterou vedoucí obdrželi v písemné podobě. Graf 
poukazuje na vývoj publikační činnosti za jednotlivá HS a také publikace na akademického 
pracovníka ve srovnání s dalšími fakultami MU. Ve svém komentáři děkan poukázal na 
setrvale sestupnou tendenci právnické fakulty a značný prostor pro zlepšení. Vyzval vedoucí, 
aby se na tento problém na svých katedrách zaměřili a strategicky se soustředili na publikační 
činnost. Zároveň opětovně apeloval na školitele a doktorandy, aby byly publikace převáděny i 
do RIV. Uvedl, že studenti budou na tuto skutečnost upozornění na přednáškách, seminářích 
i kurzech. 
 
Proděkan Fryšták ve svém vstupu rovněž komentoval neodvádění publikací do RIV, zmínil, 
že se týká jak studentů, tak i akademických pracovníků. Požádal vedoucí pracovníky, aby 
upozornili na tento problém na svých katedrách. Zmínil mimo jiné také důraz na trend 
víceoborovosti. Doporučil, aby autoři při vkládání publikací do RIV prostřednictvím IS MU 
věnovali dostatečnou pozornost anotacím v angličtině a stanovení klíčových slov. V závěru 
připomněl možnost využívání elektronických zdrojů, konkrétně zmínil licence na program 
Grammarly a možnost používání kvalitního překladače DeepL.  
 
Proděkan Šilhán v úvodu svého vstupu doplnil, že pro podporu mezioborovosti je otevřena 
výzva na specifický výzkum a dá se využít k předkládání společných projektů.  
Dále se proděkan věnoval pracovnímu materiálu k reakreditaci DSP, který označil za velmi 
důležitý a požádal vedoucí, aby mu věnovali potřebnou pozornost. Avizoval, že zhruba za 
měsíc bude iniciovat schůzky v teamsech, na kterých bude očekávat stanoviska 
k problematice. Dále zopakoval výchozí stav, kdy PrF má 15 samostatných programů (+ 1 
končící starý). 10 nových programů je akreditováno do listopadu 2023. Hovořil o záměru 
vytvořit 3-6 programů a zachovat fungující předměty a nastavené mechanismy. Materiál 
obsahuje i harmonogram dalšího postupu. V následné diskusi zazněly podněty a reakce k této 
problematice. Proděkan v závěru nabídl prostor i individuální přístup ke všem dalším dotazům. 
 
4. Videa s pamětníky  
 
Děkan představil projekt nahrávaní rozhovorů s pamětníky kateder a fakulty a vybídl katedry 
k oslovení významných osobností k zachycení jejich vzpomínek souvisejících s fakultou. 
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Doc. Tauchen doplnil, že navázal spolupráci s týmem Munimedia, nahrávky jsou zajímavé a 
kvalitní. Proděkan Radvan zmínil, že v případě dotazů je možné obracet se i na OVVaM, 
nahrávky jsou ke shlédnutí na youtube kanálu fakulty. 
 
5.Různé 
 
Děkan nabídl na zvážení možnost neformálního setkávání kolegia děkana s vedoucími 
kateder/ústavů, formou snídaně nebo oběda. 
Tajemnice navrhla, že sekretariát zašle pozvánku na první vhodný pátek a kdo se připojí bude 
vítán. 
Dále se tajemnice vyjádřila k aktuální situaci s menzou a uvedla, že zatím není jasný termín 
jejího otevření, menza stále nemá všechno potřebné vybavení. 
 
Děkan shrnul témata na další PVK, která je plánována na 16/11/2021. Plánované body jsou:  
posudky a vše co s tím souvisí, hodnocení vědy a PhD, otázka působení/definice pomocné 
vědecké síly na fakultě, průběh semestru. 
 
Tajemnice informovala o vyhlášení sběru podkladů pro vyplacení mimořádných odměn za 
významné publikační a jiné počiny. Formulář bude akademickým a výzkumným pracovníkům 
zaslán 20.10.2021. Požádala o předání informace na katedrách. 
 
Proděkanka Jurníková informovala o imatrikulaci studentů PrF dne 8/11. Připomněla, že 
v tento den mají studenti prvních ročníků děkanské volno a všichni jsou omluveni. Sdělila také, 
že možnost imatrikulace byla nabídnuta i studentům 3. semestru, protože ji v loňském roce 
nemohli absolvovat. 
 
Děkan poděkoval přítomným za spolupráci. 
 
 
 
 
 
Schválil: doc. Škop 
Zpracovala: Ing. Hrušková 
V Brně dne 19. 10. 2021 
 


